

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
PAIX - TRAVAIL - PATRIE

REGION DU SUD-OUEST

ASSEMBLEE REGIONALE DU SUD-OUEST

CONSEIL EXECUTIF REGIONAL  
DU SUD-OUEST



REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace - Work - Fatherland

SOUTH WEST REGION

SOUTH WEST REGIONAL ASSEMBLY

SOUTH WEST REGIONAL EXECUTIVE  
COUNCIL

## **SOUTH WEST REGIONAL ASSEMBLY INTERNAL TENDER'S BOARD**

### **OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER**

**N°007/0NIT/SWR/SWRA/ITB/BUEA/2023 OF 27/03/2023**

**FOR THE SUPPLY AND INSTALLATION OF FIVE (05) SOLAR  
STREET LIGHTS IN AFAP VILLAGE IN MANYU DIVISION**

**FUNDING: South West Regional Assembly Investment Budget 2023**

**EXPENDITURE AUTHORIZATION N° 220150**

**FINANCIAL YEAR 2023**

# TENDER NOTICE

## OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N°007/0NIT/SWR/SWRA/ITB/BUEA/2023 OF 27/03/2023

### FOR FOR THE SUPPLY AND INSTALLATION OF FIVE (05) SOLAR STREET LIGHTS IN AFAP VILLAGE IN MANYU DIVISION

#### 1. *SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER:*

Within the framework of the Execution of the 2023 investment budget of the South West Regional Assembly, the President of the South West Regional Executive Council hereby launches an OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER file;

**FOR THE SUPPLY AND INSTALLATION OF FIVE (05) SOLAR STREET LIGHTS IN  
AFAP VILLAGE IN MANYU DIVISION**

#### 2. *NATURE OF WORKS*

The works comprise of the following;

- ☞ PREPARATORY WORKS
- ☞ SUPPLY AND INSTALLATION OF SOLAR EQUIPMENT AND ACCESSORIES
- ☞ CIVIL WORKS
- ☞ MISCELLANEOUS SERVICE

#### 3. *EXECUTION TIMEFRAME*

The maximum execution timeframe provided by the Project Owner for the execution of the works forming the subject of this invitation to tender is three (03) months from the date of notification of service order to start work.

#### 4. *NUMBER OF LOTS*

The works which are subject of this invitation to tender are grouped into a unique lot.

#### 5. *ESTIMATED COST*

The estimated cost after preliminary studies is Ten million (10 000 000) francs CFA all taxes inclusive.

#### 6. *PARTICIPATION*

Participation is opened to all duly registered Cameroonian enterprises with the necessary technical and financial capacities that are not under suspension nor excluded by the authority in charge of public contracts.

#### 7. *FINANCING*

Works subject of this invitation to tender shall be financed by the SOUTH WEST REGIONAL ASSEMBLY INVESTMENT BUDGET, 2023 financial year through budget head (imputation) N°220150

#### 8. *BID BOND*

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate financial establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document No. 11 of the Tender File and Each bid shall be accompanied by a bid security worth of Two hundred thousand (200 000) fcfa that is 2% of the project amount which is valid for Thirty (30) days beyond the date of validity of bids.

Bid bonds for unsuccessful bidders shall be withdrawn not later than fifteen (15) days after the award of the contract and that of the successful bidder shall be retained until the required performance guarantee for good execution is provided

**9. CONSULTATION OF TENDER FILE:**

The file can be consulted during working hours at the cabinet of the President of Regional Executive Council first floor of Regional Assembly Building. Service Tel: 233 32 61 86 as soon as this notice is published.

**10. ACQUISITION OF TENDER FILE:**

The tender file may be acquired from the *SOUTH WEST REGIONAL ASSEMBLY* office at the **Last door to the President's cabinet** Tel: 233 32 61 86 as soon as this notice is published and upon presentation of a non-refundable treasury receipt (payable at the regional assembly Treasury bearing the amount of **TEN THOUSAND (10 000) FCFA**. Such a receipt shall identify the concerned bidder.

**11. SUBMISSION OF BIDS:**

Each bid drafted in English or French in seven (07) copies comprising one (01) original and six (06) copies marked as such, should reach the cabinet of the President of Regional Executive Council first floor of Regional Assembly Building not later than 26/04/2023 at 10.00 a.m., local time in three (03) distinct envelopes which shall be labelled as follows:

- Envelop A : Administrative documents;
- Envelop B : Technical offer;
- Envelop C: Financial offer.

These three (03) envelopes will be put in a fourth one which shall be sealed and labelled imperatively as follows:

**N°007/0NIT/SWR/SWRA/ITB/BUEA/2023 OF 27/03/2023  
FOR THE SUPPLY AND INSTALLATION OF FIVE (05) SOLAR STREET  
LIGHTS IN AFAP VILLAGE IN MANYU DIVISION**

*"To be opened only during the bid-opening session"*

**12. ADMISSIBILITY OF BIDS:**

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender.

They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.

Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond

**13. OPENING OF BIDS:**

The offers shall be opened in a single phase. The administrative, technical and financial bids shall be opened on, **the 26/04/2023 at 11.00 a.m.**, local time by the South West Regional Assembly Internal Tender's Board in the conference hall, in the presence of the bidders or duly authorized representatives having full knowledge of the file (power of attorney).

**14. EVALUATION OF BIDS**

The evaluation of bids shall be carried out in three stages:

- 1<sup>st</sup> Stage : verification of the presence and conformity of each administrative document ;
- 2<sup>nd</sup> Stage : Evaluation of the technical bids ;
- 3<sup>rd</sup> Stage: Analyses of the financial bids.

The criteria of evaluation shall be as follows:

i. *Eliminatory criteria*

*They are especially:*

- ◆ Absence of bid bond,
- ◆ False declaration or forged document,
- ◆ A technical score of less than 70%,
- ◆ Enterprise with abandon project in the SWR
- ◆ Absence of quantified unit price,

ii. *Essential (main qualification) criteria*

The criteria (assessed in a binary format) relating to the qualification of bidders shall indicatively be on the following:

- Experience of the enterprise (enterprise's references presentation of offer in electrification works);
- Key personnel/ staff to be mobilised;
- Methodological note/organisation of the work site;
- Equipment put at de disposal of the project;
- Financial capacity.(5,000,000) fcfa
- Company turnover of at least 8 000 000 fcfa
- Execution deadline

15. **AWARD:**

The jobbing order shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity with the dispositions of the tender file and on the basis of the lowest bid and technically qualified, in accordance with article 99(a) of the public contracts code. That is, it shall be awarded to the bidder with a satisfactory technical score and the lowest financial offer.

16.. **VALIDITY OF BIDS:**

Bidders will remain committed to their bids for 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17. **COMPLEMENTARY INFORMATION:**

Complementary technical information may be obtained during working hours from the Cabinet of the President South West Regional Executive Council.

Tel: 233 32 61 86

DONE AT BUEA, THE 27/03/2023

THE PRESIDENT OF THE SWREC  
Contracting Authority



*Lackous Bakoma Elango*

opies:  
-MINMAP  
-ARMP  
-CHAIRPERSON SWRAITB

# AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT  
N° 007/0NIT/SWR/SWRA/ITB/BUEA/2023 DU 27/03/2023, FOURNITURE ET  
INSTALLATION DE 05 LAMPADAIRE SOLAR AU VILLAGE AFAP, DEPARTEMENT  
DE MANYU

**1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES :**

Dans le cadre de l'exécution du budget de l'assemblée Régional du sud-ouest 2023, le Président du Conseil exécutif Régional du Sud-Ouest lance l'appel d'offre national ouvert ;

N° 007/0NIT/SWR/SWRA/ITB/BUEA/2023 DU 27/03/2023, FOURNITURE ET  
INSTALLATION DE 05 LAMPADAIRE SOLAR AU VILLAGE AFAP, DEPARTEMENT DE  
MANYU

**2. CONSISTANCE DES TRAVAUX :**

Les travaux objet du présent appel d'offres consistent aux travaux ;

- ✓ TRAVAUX PREPARATOIRES
- ✓ FOURNITURE ET INSTALLATION DE LAMPADAIRES, EQUIPEMENT ET ACCESSORIES
- ✓ TRAVAUX DE GENIE CIVIL
- ✓ SERVICES SUPPLEMENTAIRES

**3. DELAIS D'EXECUTION :**

Le délai maximum d'exécution des travaux est fixé à **trois (03) mois** à compter de la date de notification d'ordre de service.

**4. NOMBRE DES LOTS**

Les travaux sont regroupés en un lot.

**5. COUT PREVISIONNEL :**

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **dix million (10 000 000) FCFA**, à compter de la date de notification de démarrage des travaux

**6. PARTICIPATION :**

La participation est ouverte à toutes les entreprises camerounaises dument enregistrées avec les capacités techniques et financières nécessaires et qui ne sont pas en période de suspension ou exclues des marchés publics par l'autorité en charge de marches publiques.

**7. FINANCEMENT :**

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le **Budget d'investissement de l'Assemblée Régionale du sud-ouest 2023. imputation 220150**

**8. CAUTION DE SOUMISSION**

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, un cautionnement provisoire délivré par un établissement bancaire de premier ordre numéro 11 du dossier d'appel d'offres et chaque offre doit être accompagnée d'une caution de soumission d'un montant de **DEUX CENTS MILLE (200 000 FCFA)** dont 2% du montant du projet *valable pendant Trente (30) jour au-delà de la date de validité des offres.*

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard quinze (15) jours à compter de la date d'attribution du marché pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans

le cas où le soumissionnaire est attributaire du contrat, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

**9. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES**

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables au cabinet du président du conseil exécutif Régional premier étage du bâtiment de l'assemblée régionale du Sud - Ouest, Buea, Tel: 233 32 61 86 dès publication du présent avis.

**10. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES**

Le Dossier d'Appel d'Offres devra être obtenu au cabinet du président du conseil exécutif Régional premier étage du bâtiment de l'assemblée régionale sur présentation d'une quittance de versement de la somme non remboursable de **Dix milles (10 000) Francs CFA** à la Trésorerie de la SWRA Buea.

**11. REMISE DES OFFRES**

Chaque offre rédigée en Français ou en Anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir, au cabinet du président du conseil exécutif Régional premier étage du bâtiment de l'assemblée régionale **du sud-ouest**, au plus tard le 26/04/2023, à 10 heures, heure locale, dans trois (03) enveloppes internes et distinctes identifiant :

- Enveloppe A : pièces administratives ;
- Enveloppe B : offre technique ;
- Enveloppe C : offre financière.

Ces trois (03) enveloppes seront contenues dans une quatrième qui devra porter impérativement la seule et unique mention suivante :

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT**

**N° 007/0NIT/SWR/SWRA/ITB/BUEA/2023 DU 27/03/2023, FOURNITURE ET  
INSTALLATION DE 05 LAMPADAIRE SOLAR AU VILLAGE AFAP, DEPARTEMENT DE  
MANYU**

*A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement"*

Etre ouvert uniquement pendant la séance d'ouverture des plis

**12. RECEVABILITE DES OFFRES**

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent être dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres. Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission.

**13. OUVERTURE DES PLIS**

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu le **26/04/2023 à 11 heures**, heure locale par la Commission interne de passation des marches de l'Assemblée Régionale du Sud-ouest dans la salle de Conférence.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou se faire représenter par une personne de leur choix, ayant parfaite connaissance du dossier et dument mandater

**14. EVALUATION DES OFFRES :**

L'évaluation des offres se fera en trois(03) étapes :

- 1<sup>ère</sup> étape : Vérification de la présence et conformité du dossier administratif de chaque soumissionnaire ;
- 2<sup>ème</sup> étape : Evaluation des offres techniques ;
- 3<sup>ème</sup> étape : Analyse des offres financières.

Les critères d'évaluation des offres sont les suivants :

I. Les critères éliminatoires

Il s'agit notamment:

- Absence de la caution de soumission,
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Une note technique inférieure à 70%.
- Absence d'un prix unitaire quantifié dans le bordereau des prix unitaire ;
- Entreprise ayant un projet abandonné dans la Région du Sud-Ouest.

II. Critères essentiels

Les critères (qui seront évalués de façon binaire) relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur:

- Présentation de l'offre ;
- Référence de l'entreprise (expérience) dans le domaine des travaux d'électrification ;
- Le personnel clé a mobilisé ;
- La note méthodologique, organisation du chantier et planning ;
- Moyens logistiques et matériels ;
- La capacité financière six million (5 000 000) fcfa
- Chiffres d'affaire d'où moins 8 000 000 fcfa
- Délais d'exécution.

15. **ATTRIBUTION**

La lettre sera attribuée au soumissionnaire dont l'offre est conforme pour l'essentiel aux dispositions du Dossier d'Appel d'Offres, et qui a présenté l'offre évaluée la **moins-disant** et **techniquement qualifiée**, conformément à l'article 99(a) du Code des Marchés Publics.

16. **DUREE DE VALIDITE DES OFFRES**

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour leur remise.

17. **RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES**

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Cabinet du Président de la SWREC N° Tel: 233 32 61 86

FAIT A BUEA, LE 27/03/2023



*Ruchous Bakoma Elango*

pies:

MINMAP  
ARMP  
PRESIDENT CPM  
Notice Board  
Archives